
آلوده ترین شهر جهان

»با دوســتان مروت، با دشــمنان مدارا« که این هم یک 
مصرع معروف و مؤثر است اما امروز به حاشیه رفته زیرا نه 
مروت با دوســتان و نه مدارا با دشمنان هیچکدام کارساز 
نبوده و نیست تا براثر بی توجهی هر دو قشر زیرساخت های 

یک سرزمین کهن به فنا کشیده نشود!
 بــا آلودگی هوا شــروع شــد و حاصــل زیاده طلبی های 
اقتصادی زودبازده در نقاطی بود که به دست آوردن آن ها 
نیاز به صبوری داشــت و در عوض آنچه حاصل می شــد 
طیب ترین و حلال ترین روزی جامعه از محل کشاورزی و 
باغداری به دست می آمد تا با ورود صنعت همه آن ها به فنا 
برود و هوای پاک زیر شــاخص عدد ۱۰ به چهارصد برسد 
و نه  تنها برای موجودات زنده بلکه دیگر زیرســاخت های 
محیط  زیســت را هم تهدید کند! و ادامه نوبت آب شــد 
تا نشــانه های بحران آن روزبه روز روشن تر شود و همین 
صنایع به  ظاهر ســود ده، ســلامتی جامعه را تهدید کند 
و جامعه همچنان دل خوش به وعده های دو دهه گذشــته 
بماند که قرار بود آب از ســواحل جنوب و شرق کشور به 
این ســو و آن سو روان شــود اما بیش از ۱۰ سال پروژه ای 
کلان و تعریف  شــده در محاق سیاست جا خوش کرده تا 
امروز دو ســال از رونمایی ادامه طرح بگذرد اما همچنان 

بازار وعده  وعیدهای گذشته گرم باشد! 
اگرچه کلنگ ها زده شــده و مســیر نیز از دریای عمان تا 
چند کیلومتری اصفهان حفــاری گردید اما بازهم باید با 
دلداری های مسئولان خوش بود که همین چند روز پیش 
و به مناسبت هفته دولت وزیر صمت در سفری به اصفهان 
گفت: » پروژه بزرگی برای تأمین آب صنعت در دست اجرا 
اســت که بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته این پروژه تا 
نیمه اول ســال آینده به بهره برداری خواهد رسید. انتقال 
آب به اصفهان از دریای عمان از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت چرا که در روند اجــرای آن آب از جنوب به فلات 
مرکزی منتقل می شــود. تاکنون 2۰۰ کیلومتر از مســیر 
این پروژه لوله گذاری شده، در مبدأ و مقصد مخازن بزرگ 
در حال احداث اســت و تنها ۳۰۰ کیلومتر از لوله گذاری 
فــاز اول خط انتقال آب دریای عمان به اســتان اصفهان 
باقیمانده، شــرکت های سرمایه گذار در این پروژه از جمله 
فولاد مبارکه و ذوب آهن و سایر سهامداران همکاری خوبی 
داشــتند و من نیز قول می دهم با همه توان پیگیری این 
پروژه را تا زمــان بهره برداری کامل انجام دهم.« که البته 
مســئولان بلندپایه دیگری هم از زمــان دولت دهم تا به 
امروز چنین وعده های مشابهی داده اند در حالی  که هنوز 

هم استان اصفهان در بحران بی آبی می سوزد! 
حالا این تنش از مناطق خشــک کشــور عبــور کرده و 
قســمت اعظمی از ســرزمین را در بر گرفته و باعث همه 
این بی اعتنایی ها به اکوسیســتمی بوده که همچنان ادامه 
دارد. امــروز اســتان های اصفهان، یزد و کرمــان را باید 
نقطه صفــر فاجعه و بحران بی آبی شــناخت زیرا میزبان 
بزرگترین و مهمترین صنایع آب بر و آلوده کننده هوا بوده 
اســت. هرچند این صنایع ســهم مؤثری در تولید ملی و 
اشتغال زایی داشــته اند اما در مقابل به دلیل نیاز مبرم به 
آب فراوان باعث ایجاد تنشی شده اند که در صورت تغییر 
مکان آن ها طی ده ســال آینده باید فاجعه فرونشست را 
هــم به آن اضافه کرد. اهمیت این موضوع زمانی بیشــتر 
برملا می شــود که برخی صنایع فولاد استان های خشک 
همچون فولاد اردکان یزد که نوپا بوده و در سال ۹۶ افتتاح 
شــده از معضلاتی است که با اســتفاده از قدرت و ثروت 
پشتیبان آن توانسته اند هر طوری که مایل اند از منابع آبی 
اســتفاده کنند و تا به امروز زور کســی به آن ها نرسیده 
است، در این رابطه محمد درویش کارشناس محیط زیست 
می گوید: »در حال حاضر میــزان بارگذاری صنایع آب بر 
و آلاینــده در اصفهان از ظرفیت زیســتی آن عبور کرده 
است. تا جایی که در هفته گذشته شاخص آلودگی هوا در 
شهر اصفهان به ۳۸۵ رسیده بود و بدتر اینکه این شهر در 
برخی از روز های سال نه تنها به عنوان آلوده ترین شهر ایران 
بلکه به عنوان آلوده ترین شهر جهان نیز شناخته می شود. 
یکی از دلایلی که نتوانســتند صنایــع اصفهان را بیش از 
این گسترش بدهند، کمبود منابع آب بوده است. بنابراین 
اگــر این صنایع، کمبود منابع آب را برطرف و مســئولان 
پروژه انتقال آب را از دریای عمان اجرایی کنند، یک فاجعه 
بزرگ محیط زیســتی اتفاق خواهد افتاد تا جایی که دیگر 
در آینده نزدیک، هوایی برای نفس کشیدن باقی نمی ماند. 
در حال حاضر وضعیت شــهر کوچکی بــه نام اردکان در 
یزد که کمتر از ۱۰۰ هزار نفر جمعیت دارد، بغرنج شــده 
و شــاخص آلودگی آن به ۱۰۰ رســیده است، چراکه ۳۵ 
کارخانه گندله سازی در این شهر مجوز فعالیت دارد و انواع 
و اقسام کارخانه های شیشــه، سفال و کاشی در آن فعال 
هستند که به قیمت نابودی محیط زیست منطقه تمام شده 
است. صنایع اصفهان، قدرتمندترین صنایع ایران هستند، 
برخــی از آن ها به تنهایی یک نیروگاه دارند که میزان برق 
مصرفی آن بیشــتر از میزان برق مصرفی کل کلان شــهر 
اصفهان و شهر های حومه اش است، بنابراین این ها قدرت و 
ثروت زیادی دارند. دراین بین اگر نهاد های مربوطه نظارت 
کافی روی آن ها نداشته باشند، آن وقت دست این صنایع 
برای اینکه هر کاری را طبق میل خودشــان انجام دهند 
کاملًا باز می شود. دراین بین، آن ها به دولت اعلام می کنند 
که اصلًا نگران تأمین منابع مالی انتقال آب نباشد، چراکه 
تأمین آن را خودشان بر عهده می گیرند. به این ترتیب مسیر 

برای رسیدن به اهدافی که در سر دارند هموار می شود. 
از آبی که به صنایع فولادی داده می شود، هیچ چیزی باقی 
نمی ماند که وارد آبخوان های زیرزمینی شود، البته اگر هم 
آبی وجود داشــته باشــد، به قدری آلاینده است که باعث 
افت کمی و کیفی منابع آب های زیرزمینی خواهد شــد، 
بنابراین این صنایع نمی توانند هیچ کمکی به بحران کنند 
و بیشتر بر ابعاد خطر اضافه خواهند کرد. اگر می خواهیم 
اصفهان به عنوان شهری برای زندگی باقی بماند باید تمام 
چاه های غیرمجازش پلمپ شود و با نصب کنتور روی همه 
چاه های مجاز، اجازه برداشــت غیرمجاز از این چاه ها نیز 
داده نشــود. همچنین هر نوع بارگذاری جدید در اصفهان 
برای یک دوره ۱۰ ســاله ممنوع شود و مسئولان فقط با 
توســعه ای که منجر به برداشــت آب از منابع زیرزمینی 
نمی شــود موافقت کنند.« و این آخرین نسخه شفابخش 
سرطان بی آبی است که پیچیده شده و نظام را موظف به 
اجرای بی چون وچرای آن می کند تا کشور چالش کمیاب 
و گران شــدن مواد غذایی طبیعــی همچون غلات میوه، 
حبوبات و ســبزیجات در دنیــا را به فرصت تبدیل کند و 
صنایع آب بر را به سواحل جنوب انتقال داده و اجازه دهد 
بار دیگر اصفهان، کرمان و یزد همچون گذشته نه چندان 
دور به تولیدکننده این محصولات مبدل شوند و مازاد آن ها 
جای صادرات صنعتی را گرفته تا رودخانه ها و نهرهای آب 

همچون گذشته برای نسل های آینده جاری بمانند.

بی توجهی تا کی؟!
قرار اســت 2 هزار تن از مردم سیستان و بلوچستان امروز  

با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کنند، 
خبر این دیدار با اســتقبال مردم سیســتان و بلوچستان 
روبرو شــده و با هشــتگ »شــوق دیدار« داغ شده است. 
رهبر معظم انقلاب در ســال ۱۳۸۱ زمانی که به سفرهای 
استانی می رفتند، به استان سیستان و بلوچستان نیز سفر 
کردند. از آن تاریخ تاکنون بیش از 2۰ ســال گذشته است 
و با توجه به تحــولات منطقه، این دیدار از اهمیت زیادی 

برخوردار است.
در چند روز گذشــته که خبر دیدار مردم اســتان با رهبر 
انقلاب منتشــر شده، برخی رســانه های معاند و در فضای 
مجازی ســعی کردند آن این دیدار را تخریب کنند اما در 
مقابل این اقدام، هشــتگ شوق دیدار بالا آمد که از سوی 

مردم سیستان و بلوچستان راه اندازی شد.
در این زمینه فداحســین مالکی عضــو مجمع نمایندگان 
استان سیستان و بلوچســتان با بیان این که امیدوار است 
»دیدار با رهبری منشا خیر و برکت برای مردم سیستان و 
بلوچستان باشد«، گفت: »امیدوارم این دیدار فصل الخطابی 
باشد که همه بزرگان و علمای استان سیستان و بلوچستان 

کماکان در توسعه استان حرکت کنند.
مردم استان پس از اعلام خبر دیداری که امروز قرار است 
انجام شود، یاد و خاطره ســفر رهبر انقلاب به سیستان و 
بلوچستان را زنده کردند و البته ریش سفیدان استان زمان 

تبعید ایشان در سال های ۵۶ و ۵7 را یادآور شدند.
پس از وقایع پاییز ۱۴۰۱ و ناآرامی هایی که در سیســتان 
و بلوچســتان رخ داد، به خصوص اتفاقــات جمعه ۸ مهر 
زاهدان و حوادث خاش در ۱2 آبان که به کشته و مجروح 
شدن تعدادی از مردم منجر شد، باعث شد تا برخی از علما 
و مردم سیســتان و بلوچستان به حوادث رخ داده معترض 
باشــند. در پی این اتفاقات، چند تــن از نمایندگان رهبر 
انقلاب از ســوی ایشان به اســتان اعزام شدند تا مسائل را 
پیگیری کنند که نشان از توجه رهبری به مسائل سیستان 
و بلوچستان دارد. این دیدار امروز انجام می شود و بیش از 

2 هزار تن از مردم استان در این دیدار حضور دارند. 
چنیــن دیداری می توانــد با ســخنان و رهنمودهایی که 
حضرت آیــت الله خامنــه ای بیان خواهند کــرد، فضای 
استان را به سوی آرامش ببرد و باعث حنصی شدن برخی 
توطئه ها و دسیسه هایی شود که در استان از سوی عوامل 

خارجی و داخلی ندارک دیده شده و می شود.

در همین زمینه نماینده مردم چابهار در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: دیدار مردم سیســتان و بلوچستان با رهبر 
انقلاب نشــان خواهد داد که رابطــه این مردم با امام امت 
ناگسســتنی اســت و اجازه نخواهند داد کــه بیگانگان از 

مشکلات و گلایه های به وجودآمده سوءاستفاده کنند.
معین الدین سعیدی افزود: رهبر انقلاب با توجه به حضورشان 
بین مردم سیستان و بلوچستان و زندگی کردن با این مردم 
معادلات این اســتان را به خوبی می شناســند و می دانند، 
ازایــن رو تعابیری که رهبر انقلاب درباره مردم سیســتان و 
بلوچستان دارند و داشــتند هیچ کس چنین تعابیری را به 

این شکل درباره مردم این استان نداشته است.
نماینده مردم چابهار در مجلس با ابراز اینکه اتفاقات ســال 
گذشــته مانع پیشرفت طرح های توســعه ای در سیستان 
و بلوچســتان شــد، گفت: متأســفانه هنوز مصوبات سفر 
نماینــدگان مقام معظم رهبری به اســتان ـ که در جهت 
التیــام خاطر خانواده های شــهدای حادثه زاهــدان بود ـ 

اجرایی نشده است، ازاین رو در چنین شرایطی دیدار مردم 
با رهبر انقلاب قطعاً می تواند باعث آرامش خاطر مردم شود.

همچنین نماینده ایرانشــهر در مجلس با اشــاره به دیدار 
مردم استان سیستان و بلوچســتان با رهبر انقلاب گفت: 
در روزهای اخیر طیف های مختلفی از جامعه سیســتان و 
بلوچستان در تلاش بودند تا برای دیدار با رهبر انقلاب به 

تهران سفر کنند.
عبدالناصر درخشــان افزود: مردم اســتان در ســفری که 
رئیس جمهور اخیراً به سیســتان و بلوچســتان داشت نیز 
حضور پرشوری داشتند و اســتقبال قابل توجهی از آقای 
رئیسی داشتند اما بدون شــک دیدار مردم استان با مقام 
معظم رهبری از همه جهات متفاوت تر از دیدار آنها با سایر 
دیدارها خواهد بود و اســتقبال بی نظیر مردم سیستان از 

این دیدار نیز گویای این مسئله است. 
وی افزود: با توجه به اینکه بنده در روزهای اخیر در حوزه 
انتخابیه حضور داشتم، از نزدیک شاهد بودم که طیف های 
مختلفی از جامعه سیستان و بلوچستان در تلاش بودند تا 

برای دیدار با رهبر انقلاب به تهران سفر کنند.
درخشــان با بیان اینکه این جلسه برای مردم سیستان و 
بلوچســتان پربرکت خواهد بود گفت: به هر حال، نصایح 
و نقطه نظــرات مقام معظم رهبری همواره برای کشــور 
راهگشــا بوده و قطعا ســخنرانی ایشــان نیز از این قاعده 

مستثنی نخواهد بود.
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گزارش
مردم سیستان وبلوچستان با رهبر انقلاب دیدار می کنند 

»شوق دیدار«

رئیس  جمهــور با تاکید بر لزوم نقش آفرینی بیشــتر تعاونی ها در اقتصاد ایران، 
گفت: معتقدیم تصدی گری دولت در اقتصاد باید روزبه روز کاهش یابد و دولت به 

حمایت، هدایت و نظارت در اقتصاد مشغول باشد.
سید ابراهیم رئیسی دیروز در نخستین همایش ملی اقتصاد تعاونی ایران با بیان 
این کــه »تقویت تعاونی ها تقویت عدالت اجتماعی و اقتصادی، ایجاد اشــتغال و 
جلوه روشــن مردمی سازی حکمرانی اســت.« افزود: امروز ۱۰۰ هزار تعاونی در 

کشــور فعال است و ۸ هزار تعاونی هم در دوره جدید در کشور فعال شده است، 
به ویــژه در حوزه تعاونی های مربوط به بانوان. فعال شــدن بانک حوزه تعاون هم 
از دیگر گام های برداشته شــده در این زمینه است. وی ادامه داد: ما باید گام های 
بیشــتری برای نقش دادن به تعاونی ها و مردم در اقتصاد برداریم. این امر نیازمند 

بررسی موانع پیش روی تعاونی هاست. تسهیل کار تعاونی ها کار اول ماست .
رئیس جمهور با بیان این که »درباره مولدســازی تعریــف و تبیین خوبی صورت 

نگرفته اســت«، تاکید کرد: برخــی تصور کردند برای مولدســازی قانون جدید 
شــکل گرفته است که این امر خطاست. سخن اصلی در اجرانشدن این امر بود که 
در برنامه های قبلی هم به آن تأکید شده بود. بنابراین آیین نامه مولدسازی تسهیل 
اجرای قانون است نه قانون گذاری جدید. رئیسی یادآور شد: نقش تعاونی ها در این 
مسیر نقش تعیین کننده ای است. همچنین در امر سهام عدالت تعاونی ها می توانند 
کمک های تاثیرگذاری داشــته باشند. تعاونی ها در حوزه های مختلف اقتصادی از 
جمله کشاورزی، نیروگاه های خورشــیدی و ورزش، می توانند بسیار نقش آفرین 
باشــند. رئیس دولت سیزدهم تاکید کرد: هرجا به مردم میدان داده ایم نتایج آن 
را دیده ایــم. ما معتقدیم تصدی گری دولــت در اقتصاد باید روزبه روز کاهش یابد 
و دولت به حمایت، هدایت و نظارت در اقتصاد مشــغول باشــد.وی با بیان این که 
»حضور و کارآفرینی تعاونی ها برای اقتصاد کشور مفید است«، تأکید کرد: افزایش 
بهره وری از توصیه های ما به تعاونی هاســت. این امر امروز مسئله محوری کشور 
اســت. به میزانی که امکانات و اعتبارات در اختیار داریم آیا بهره وری و کارآمدی 

هم داریم؟ یا می توان از این امکانات بهره  بیشتری برد؟
وی گفت: افزایش رقابت پذیری در تعاونی ها باید مورد توجه باشــد. ارائه خدمات 
بیشــتر و تولید بهتر در تعاونی ها به رشــد اقتصاد کشور کمک فراوانی می کند. 
نقش اساســی در تعاونی ها به مدیریت مربوط اســت. باید به کارآمدی مدیریت 
کمک کرد، خود مدیر هم باید کارآمد باشد اما باید حضور تعاونی ها در بازارهای 

داخلی و خارجی را تسهیل کرد و این وظیفه دولت است.
رئیســی یادآور شــد: زمینه و بازار برای ایران در منطقه بســیار فراهم اســت. 
فرصت های بســیاری از طریق تحریم ها برای کشور ما فراهم شده است. توسعه 
شــرکت های تعاونی دانش بنیان  و صادرات گرا نقش محوری در توســعه تجارت 
کشــور دارند. وی اظهار کرد: امروز آمادگی کامل در دولت وجود دارد که قوانین 
و مقررات برای حضور موثر تعاونی ها در اقتصاد ایجاد شــود. مجلس هم در این 
زمینه همکاری لازم را دارد و امیدواریم شــاهد برداشته شدن یک گام بلند برای 

تقویت تعاونی ها در کشور باشد.

فشــارهای همه جانبه دولت و دادگاه آلبانی علیه گروهک تروریستی 
منافقین در این کشــور و دســت رد دولت فرانســه به سینه منافقین 
برای انتقال بخشی از نیروهای خود به مقری در فرانسه، مقامات ارشد 
منافقیــن را وادار به انتقــال اعضا به کانادا کرده اســت. از همین رو 
مســئول این گروهک در کانادا درحال آماده ســازی مقدمات انتقال 
لیســت شماره۱ به کانادا هستند. لیستی که البته به دلیل فامیل بازی 
مقامات ارشد منافقین منجر به بروز اختلافات شدید و گسترده در این 

تشکیلات شده است.
اما میزبانی از منافقین به دلیل ذات تروریســتی خود، همواره خطری 
برای امنیت میزبان آنها خواهند بود، این نکته ای بود که ســخنگوی 
وزارت خارجه و سایر مقامات کشور همواره به آلبانی و سایر کشورهایی 

که در فکر میزبانی از این عناصر جنایتکار بوده، گوشزد کرده اند.
با این وجود اما دولت کانادا با وجود دریافت هشدارهای آشکار و پنهان 
از ســوی جمهوری اسلامی ایران، بر میزبانی از این سازمان تروریستی 
اصرار داشــته و حتی به سلسله اقدامات و نامه نگاری های مخالفین و 
اپوزیسیون جمهوری اسلامی ساکن در کانادا هم که با حضور نیروهای 
رجوی در کانادا مخالف می باشند، بی اعتنایی کرده است. فارس اخیرا 
به اسنادی از شبکه انسانی و نهادهای پوششی منافقین در کانادا دست 
پیدا کرده که افشای این دو برگ از هزاران سند، بخشی از پیام واضح 
جمهوری اســلامی به دولت کانادا و سایر کشــورهای میزبان عناصر 

منافقین و دیگر گروهک های تروریستی است.
با ابلاغ مسعود رجوی درسال۱۳۹۰ سه نفر از هواداران فعال گروهک 
تروریســتی منافقین در کشــور کانادا از جمله حمید قراچه به همراه 
همســرش شــهناز فالح وبهزاد متین، قبل از انتقال منافقین از کشور 
عراق به آلبانی اقدام به خرید یک مزرعه و زمین بایر در شــهر تورنتو 
نموده که مقرر گردیده بود با ســاخت مقری شــبیه اشــرف در ابعاد 
کوچکتــر، حدود۵۰۰ نفــر از عناصر گروهک در آنجا ســازماندهی و 
اســکان یابند اما به دلایلی انتقال پراکنده منافقین کنســل و با فشار 
آمریکا و اروپا دولــت آلبانی بین دو گزینه که هر دو چالش های ملی 
برایش داشــت، ناچار به قبول پذیرش آوارگان منافقین در کشور خود 

می شود که اسنادی در این موضوع بعدا منتشر خواهد شد.
ناگفته نماند که بر اســاس اخبار بدســت آمده از منابع آگاه، شــهرام 
گلســتانه مسئول سیاسی این تشکیلات در کانادا با هدف اسکان افراد 
منتقل شده از آلبانی به این کشور، اقدام به خریداری و تجهیز تعدادی 

واحد مسکونی در شهر ونکوور کانادا کرده است.
از جمله سیاســت های مهم این سازمان تروریستی تاسیس انجمن ها 
و ســازمان های بی نام و نشــان و پوششی برای پیشبرد برخی اهداف 
ســازمانی و همچنین راه اندازی شرکت های اقتصادی پوششی بدون 
هیچ اثری از وابســتگی به منافقین می باشد که این شرکت ها ضمن 
تامین بخشــی از هزینه های مالی این ســازمان، مسئولیت پرداخت 
هزینه سخنرانی و اسکان و حمل و نقل سیاستمداران بازنشسته غربی 
در مراسمات منافقین را برعهده دارند که به زودی برخی از این اسناد 
افشا خواهد شد. طبق همین سیاست، منافقین در کانادا در سال های 
گذشــته اقدام به تاسیس چند ســازمان و انجمن در پوشش خیریه، 

فرهنگی و ورزشی کرده اند که در واقع بازوی جذب و اقدامات گروهک 
در کانادا به حساب می آید که نام چند انجمن در ادامه آمده است.

اتــاوا،  شــهر  موقعیــت  پیــام:  دموکراتیــک  ایــران  ۱-انجمــن 
تاسیس2۰۰۵،مسئول شهرام گلستانه

2-ائتــلاف بیــن المللــی زنــان علیــه بنیادگرایی: موقعیت شــهر 
تورنتو،مسئول شهناز مهین فالح)قراچه(

۳-انجمن دموکراتیک کبک: موقعیت شــهر مونترال، تاسیس2۰۰۵، 
مسئول فریدون شیرازی

۴-انجمن زنان ندا: موقعیت شــهر اتاوا، تاسیس2۰۱۴، مسئول وحیده 
خرم رودی

۵-انجمن زنان پیشتازان رهایی:تاسیس2۰۱۴، مسئول ژینا شیرازی
۶-انجمن صبا تا آخر ایستاده ایم: تاسیس2۰۱۴، مسئول: هلنا

7-انجمن معلمین برای صلح و دموکراســی در ایران-کانادا: موقعیت 
شهر تورنتو، تاسیس2۰۱۵، مسئول حسین بیضایی

۸-انجمن ۱۰۰۰ زن: موقعیت شــهر تورنتو، تاسیس2۰۱۶،مســئول 
شهین سنقری

 ۹-زندانیان سیاســی: موقعیت شــهر اتاوا، تاســیس2۰۱7، مســئول 
کریم اکبری

۱۰-انجمــن متخصصین ایــران دموکراتیک کانــادا: موقعیت تورنتو، 
تاسیس2۰۱۸، مسئول علیرضا حیدری

۱۱-انجمن ورزشــکاران ایــران دموکراتیک: موقعیت شــعر ونکوور، 
تاسیس2۰۱۸، مسئول محمدتقی شالباف

۱2-انجمن جوانان ایرانی کانادا: موقعیت شهر تورنتو، تاسیس2۰۱۸، 
مسئول نیکو کبعلی

۱۳-انجمن خانواده شهدا: موقعیت شهر تورنتو، تاسیس2۰۱۸،مسئول 
مرتضی مهرابی

۱۴-انجمن هنری ایرانیان کانادا:موقعیت شهر تورنتو، تاسیس2۰۱۸، 
مسئول علی بهروزیان

۱۵-انجمن زنان تورنتو: مسئول منیژه
۱۶-انجمن معلمین: مسئول حسین رضایی

۱7-انجمن زنان ونکوور )بزرگترین تشــکیلات سیاســی گروهک در 
کانــادا که ۳۰۰۰ زن از وابســتگان و هــواداران و پیمانکاران خیابانی 

منافقین عضو آن هستند(، مسئول گوهر ضیایی
۱۸-انجمن جوانان و انجمن زنان تورنتو:ملیکا دولتی و منیژه

۱۹-انجمن جوانان ونکوور: مسئول رجا
2۰-انجمن زنان پیشتاز و انجمن زنان نجمه:مسئول شهناز )قراچه(

میزبانی از منافقین که با ترور بیش از ۱7 هزار انسان بی گناه در ایران 
، به عنوان رسواترین ســازمان تروریستی در جهان شناخته می شود، 
قطعا به معنای مقابله با جمهوری اسلامی و مردم کشورمان می باشد.
این سیاســت را در سال های اخیر کشــورهایی چون فرانسه و آلبانی 
آزمودند و به جای تعامل با تهران و دولت برآمده از اراده ملت، آغوش 
خود را برای جریان های تروریستی و تجزبه طلب گشودند اما گذشت 
زمــان به آن ها ثابت کرد که بیراهه رفته انــد و قطعا دود میزبانی از 

عناصر رجوی به چشم مردم کانادا خواهد رفت.

اسامی شرکت ها و انجمن های پوششی منافقین در کانادا

خودروســازهای داخلی به ظاهر خود را مشــتاق همکاری با وزارت دفاع و نیروهای مسلح 
نشــان دادند و قرار بود تا دو خودروساز از ظرفیت های بالای وزارت دفاع و نیروهای مسلح 
برای ســاخت خودرو و تولید قطعات اســتفاده کنند تا وضعیت خودروســازی کشور نیز 

همچون وضعیت تجهیزات، تسلیحات و ادوات نظامی بهبود یابد و به زبانزد شود.
امــا ظاهرا خودروســازهای داخلــی به همین منوال کــه پیش می رود راضی هســتند و 
نمی خواهند خود را ارتقاء دهند اما وزارت دفاع ظرفیت های خود را به کار گرفته تا تراوای 

تهران را ظرف 2 سال راه اندازی کند.
مراســم امضای تفاهم نامه  میان شهرداری تهران و وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
دیروز با حضور امیر محمدرضا آشــتیانی وزیر دفاع و علیرضا زاکانی شهردار تهران برگزار 
شــد. امیر محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در آیین امضای تفاهم 
نامه همکاری با شــهرداری طی ســخنانی با اشــاره به راهبردهای کلان دولت ســیزدهم 
در همکاری علمی با دســتگاه های مختلف، گفت: وزارت دفاع در راســتای اجرایی شــدن 
سیاســت های دولت به دنبال انتقال دانش و تجربیات خود به بخش های دیگر در کشــور 
اســت و در این مسیر بیش از هر نهاد دیگری بهره مند از ظرفیت  شرکت های دانش بنیان و 
دانشگاه هستیم. وی افزود: مطابق مفاد تفاهم نامه ای که به امضا رسید، بناست دو دستگاه 

در زمینه های مختلفی چون فنی مهندسی و ترابری همکاری مشترک داشته  باشند.
وزیر دفاع خاطرنشــان کرد: ســاخت تراموا می تواند مزیت های زیادی برای مردم تهران از 
جمله افزایش ســرعت نقل و انتقال، کاهش ترافیک، کاهش آلودگی هوا و ... داشته باشد و 
قطعا این مسیر را استمرار خواهیم داد و کارهای دیگری را نیز در راستای خدمت به مردم 

با شهرداری تهران پیش خواهیم برد.
همچنین امیر دریادار رســتگاری رئیس سازمان صنایع الکترونیکی وزارت دفاع در حاشیه 
آیین امضای تفاهم نامه همکاری مشــترک بین شــهرداری تهران و وزارت دفاع در ارتباط 
با فراهم نمودن زمینه مشــارکت در تأمین مالی، طراحی، ســاخت و بهره برداری خطوط 
تراموای تهران اظهار داشــت: بر اســاس این تفاهم نامه خط یک تراموای تهران حد فاصل 
میدان آزادی تا سه راه تهرانپارس با همکاری سازمان صنایع الکترونیک ایران و شهرداری 
تهران انجام خواهد شد. وی ادامه داد: طول این خط حدود ۳۴ کیلومتر است که با 2۸ رام 
قطار که در این خط تردد خواهند داشت ظرفیتی حدود ۵۵ تا ۵۶ میلیون مسافر در سال 
را می تواند جابجا کند. از مزیت های این خط می توان به این اشــاره کرد که این خط برقی 
اســت و در جهت کاهش آلایندگی های سوخت های فســیلی و کاهش آلودگی های تهران 
بســیار مؤثر خواهد بود. همچنین در ظرفیت حمل و نقل خودرویی تهران نیز با توجه به 
عــرض کم ترامواها و افزایش پهنــای خیابان برای عبور و مرور در خیابان آزادی، انقلاب و 

دماوند سهل تر خواهد شد.
رئیس ســازمان صنایع الکترونیکی وزارت دفاع با اشــاره بــه ویژگی های تراموا گفت: عمر 
قطارهای تراموا حدود ۳۰ سال است در حالی که عمر اتوبوس های بی آر تی حدود ۱۰ سال 
اســت از این لحاظ نیز راندمان افزایش یافته و این پروژه ظرف مدت دو سال با سرمایه ای 
حدود 2۰ میلیون یورو انجام خواهد شد و کار عملیاتی و اجرایی آن از امروز آغاز می شود.

وی ادامه داد: شرکت صنایع الکترونیک ایران علاوه بر توافقی که امروز مابین وزیر محترم 
دفاع و شــهردار تهران امضا شد بحث تســهیل در ترافیک و حمل و نقل تهران را با نصب 
دوربین های هوشــمند دنبال خواهد کرد که در این پروژه حدود ۴ هزار دوربین هوشمند 
ترافیکی در ســطح تهران نصب خواهد شــد که در فاز اول آن حدود 2 هزار دوربین نصب 
می شود. حسن این دوربین ها این است که از هوش مصنوعی برخوردارند و با توجه به حجم 
ترافیک در خیابان چراغ های سبز و قرمز را مدیریت کنند تا شاهد روان تر شدن ترافیک در 

سطح تهران باشیم. این پروژه نیز در ظرف دو سال اجرا خواهد شد.

»تراوای تهران« از آزادی تا تهرانپارس را وزارت دفاع می سازد

ظرفیت هایی که خودروسازها از آن غافلند 

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید

رئیسی در همایش تعاون و حکمرانی مردم:

تعاونی ها باید میدان دار اقتصاد ایران باشند


